



中国科技核心期刊
全国农业核心期刊

国际标准连续出版物号 I
国内统一连续出版物号 C



陕西农业科学

SHAANXI NONGYE KEXUE
SHAANXI JOURNAL OF AGRICULTURAL SCIENCES

2020年 第66卷

ISSN 0488-5368



西北农林科技大学 主办

9

目次

· 试验研究 ·

- 干旱胁迫对小麦萌发及苗期生理活性的影响 彭晓邦,秦绍龙(1)
- 不同播期、播量和肥力对西农黑大穗彩色小麦农艺性状及产量的影响.....
..... 李世锋,豆春蕾,张立强,李春艳,张新田,高圣志,王志成(6)
- 黄淮冬麦区旱薄地小麦品种主要性状演变规律 杨子光,张珂,孙军伟,孟丽梅(9)
- Cd胁迫对不同类型小麦幼苗生长及光合生理特性的影响 吴秀宁,于冰,张军,王新军(11)
- 不同播量、播期和肥力对小麦品种普冰151植株性状及产量的影响.....
..... 王志成,李春艳,张立强,窦春雷,张新田,高圣志,李世锋(15)
- 玉米尾孢灰斑病抗性 QTL 分析 李菁,张小飞,谭清峰,杨雨欣(19)
- 关键烘烤温度点对烤烟的香气影响研究 陈乾锦,池国胜,董洪旭,叶礼霆,刘伟(23)
- 豫西南地区厚皮甜瓜品种比较试验 黄雅敏,肖婉露,王红丽,王鸿岳,孙珂,李会松(25)
- 高含油量油菜品系遗传多样性分析
..... 郭凯红,赵卫国,王晓东,李殿荣,田建华,李保军,陈文杰,尚丽平,张立坚,罗斌,王灏,栗茂腾(28)
- “绿都”含氨基酸水溶肥料在岐山县辣椒上的应用效果研究 杨玉萍,李晓萍,梁新杰(34)
- 甘蓝型油菜生长性状在不同生态区的差异研究
..... 赵小光,张耀文,李永红,陈文杰,赵兴忠,王丽萍,张新(36)
- 种植因素对蒙古黄芪品质的影响 宋悦,李树娜(40)
- 不同生长年限木本曼陀罗中莨菪碱和东莨菪碱含量比较研究
..... 刘国宇,崔新爱,李艳,王玮,周军辉(43)
- 2种除草剂对紫花苜蓿蛋白质含量的影响 折帅帅,冯平,王梅(45)
- 安康核桃饼粕中多酚的纯化工艺研究 李亚萍(48)
- 四种杀青方法对桑叶(芽)茶中硒含量的影响 楚渠,彭云武,孟刚,梁嘉俊(51)
- 三种有机肥对烤烟生长发育及烟叶产质量的影响
..... 任婷婷,李天卫,张永峰,党军政,耿伟,刘宝宜,刘剑,徐宗昌,计玉,杜兴华(54)
- 城市生活垃圾浸出液对小鼠遗传毒性的影响 程佳琪,王虹,赵楠杉(60)

· 讨论与建议 ·

- 陕西关中大豆害虫种类调查与综合防治技术探讨 许向利,仵均祥,成卫宁(63)
- 苹果园“五对”养分管理技术 封涌涛,张笑(66)
- 维多利亚葡萄在陕西榆林的引种表现及其优质栽培技术 高旭,高荣嵘,鄢小春(69)
- 郑州地区月季白粉病发生危害规律及综合治理技术 杨永青(71)
- 广元市森林害虫调查及云南松毛虫和蜀柏毒蛾的发生规律研究
..... 闫宝荣,麻文建,覃岚,谢晓敏,乐国富(73)
- 渭南地区奶牛养殖场生鲜乳中金黄色葡萄球菌污染状况的调查
..... 王伟华,王录军,魏恒,吴奇强,白鸽,郭抗抗(77)
- 花椒属植物的肥料学研究进展 王永平,张勇,银航,高伟(83)
- 葡萄果粒粒径控制研究进展 刘程宏,付尧,吴文莹,柴丽娜,郑华魁,段罗顺,朱桢桢(88)
- 大气 CO₂ 浓度年际变化及其对农业的影响 袁潮,杨文艳,孙卓,易希延,王楠楠(91)

· 实用技术 ·

- 商洛市高山茶园芽叶期病害发生与绿色防控技术 文家富,杨雪竹(97)
- 韭菜漂浮板水培绿色生产关键技术 周亚峰,焦子源,李纪军,陈建华(100)
- 苹果高接换优新技术 邢燕,李娅楠,王雷存(102)

期刊基本参数: CN61-1089/S * 1955 * b * A4 * 104 * zh * P * ¥15.00 * 1500 * 30 * 2020-09

主 编: 赵敏娟 执行主编: 李桂丽

责任编辑: 李 侠 英文编辑: 强百发

SHAANXI JOURNAL OF AGRICULTURAL SCIENCES

Number 9 Sept. 2020 Total 482

Contents

Experimental Study

- Effect of Drought Stress on Wheat Germination and Physiological Activity at Seedling Stage. PENG Xiaobang et al. (1)
- Effects of Different Seeding Dates, Rates and Soil Fertility on Agronomic Traits and Yield of Xinong Colour Wheat with Big Black Grains. LI Shifeng et al. (6)
- Evolution Law of Main Characters of Winter Wheat Planted in Dry and Infertile Land of Huanhe River and Huaihe River Area. YANG Ziguang et al. (9)
- Effect of Cd Stress on Seedling Growth of Different Kinds of Wheat and Its Photosynthetic Physiological Characteristics. WU Xiuning et al. (11)
- Effects of Different Seeding Rates, Dates and Fertility on Plant Characters and Yield of Wheat Variety 'Pubing 151'. WANG Zhicheng et al. (15)
- QTL Analysis of *Cercospora zeaemaydis* Tehon and Daniels Resistance. LI Jing et al. (19)
- Effect of Key Baking Temperature Point on Cured Tobacco Fragrance. CHEN Qianjin et al. (23)
- Comparative Experiment on Muskmelon Varieties in South Henan. HUANG Yamin et al. (25)
- Genetic Diversity Analysis of Rape Strains with High Oil Content. GUO Kaihong et al. (28)
- Application Effect of 'Ludu' Water - soluble Fertilizers Containing Amino - acids in Red Pepper in Qishan County. YANG Yuping et al. (34)
- Study on Difference of Growth Traits in *Brassica napus* of Different Ecological Areas. ZHAO Xiaoguang et al. (36)
- Effect of Planting Factors on *Astragalus mongolicus* Quality. SONG Yue et al. (40)
- Comparative Study on Contents of Hyoscyamine and Scopolamine in *D. arborea* with Different Growing Years. LIU Guoyu et al. (43)
- Effect of Two Kinds of Herbicides on Protein Content in Alfalfa. SHE Shuaishuai et al. (45)
- Study on Process for Phenolic Purification in Walnut Meal of Ankang. LI Yaping et al. (48)
- Effects of Four Water - removing Methods on Se Content of Mulberry Leaf (Buds) Tea. CHU Qu et al. (51)
- Effects of Three Organic Fertilizers on Cured Tobacco Growth, Development and Yield. REN Tingting et al. (54)
- Leaching Solution from Urban Solid Wastes on Genetic Toxicity in Rice. CHENG Jiaqi et al. (60)

Discussion and Suggestions

- Survey for Soybean Pest Species in Guangzhong of Shaanxi and Discussion of Integrated Management. XU Xiangli et al. (63)
- Five Correct Measures for Apple Orchard Management. FENG Yongtao et al. (66)
- Performance of Victorian Grape Introduction in Yulin of Shaanxi and Its Quality Cultivation Techniques. GAO Xu et al. (69)
- Damage Regularity of Chinese Rose Powder Mildew in Zhengzhou Area and Its Integrated Management Techniques. YANG Yongqing (71)
- Survey of Forest Pest - insect in Guangyuan and Study on Outbreak Regularity of Yunnan Pine Moth and Sichun Tussock Moth. YAN Baorong et al. (73)
- Survey of Fresh and Raw Milk Contaminated by *Staphylococcus aureus* in Dairy Farm of Weinan Area. WANG Weihua et al. (77)
- Advance of Fertilizer Science in *Zanthoxylum L.* WANG Yongping et al. (83)
- Advance of Fruit Size Control in Grape. LIU Chenghong et al. (88)
- Annual Variation of CO₂ Concentration in Atmosphere and Its Effect on Agriculture. YUAN Chao et al. (91)

Practical Technology

- Disease Outbreak of Tea Leaves in Tea Garden in High Mountain at Budding Stages and Its Green Control Techniques. WEN Jiafu et al. (97)
- Key Techniques for Water - planting Green Production on Chinese Chives Floating Plates. ZHOU Yafeng et al. (100)
- A New Technique for Quality Apple Scions by Top Grafting. XING Yan et al. (102)

《陕西农业科学》编辑委员会

- 编委会主任：
郑少锋 西北农林科技大学经济管理学院教授、博导
- 编委会副主任：
邹志荣 康振生 罗剑朝 李桂丽(常务)
- 编辑委员会委员 (以姓氏笔画为序)：
王礼力 西北农林科技大学经济管理学院教授、博导
王征兵 西北农林科技大学经济管理学院教授、博导
王保通 西北农林科技大学植保学院教授、博导
李录堂 西北农林科技大学经济管理学院教授、博导
李世平 西北农林科技大学经济管理学院教授、博导
花保祯 西北农林科技大学植物保护学院教授、博导
赵政阳 西北农林科技大学园艺学院教授、博导
姚顺波 西北农林科技大学经济管理学院教授、博导
- 编辑委员会秘书：
杨继涛 《陕西农业科学》副编审

